
PROTOKÓŁ Nr IX/19
z IX posiedzenia Rady Gminy Mielnik

w dniu 01 sierpnia 2019 roku

Sesja Rady Gminy Mielnik rozpoczęła się w sali  konferencyjnej Urzędu Gminy Mielnik  
o godz. 900, zakończyła się o godz. 1205

Lista radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu.

Na  wniosek  Przewodniczącego  Rady  zebrani  minutą  ciszy  uczcili  75  rocznicę
wybuchu Powstania Warszawskiego.

Do punktu 1.

Otwarcie VIII sesji Rady Gminy Mielnik dokonał Przewodniczący Rady Pan Artur
Gacki.
Pan  Przewodniczący  Rady poinformował,  że  obrady  Rady  Gminy  są  transmitowane  
i  utrwalane  za  pomocą  urządzeń  rejestrujących  obraz  i  dźwięk.  Nagrania  obrad  
są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej na stronie internetowej Gminy.

Pan  Przewodniczący  powitał  radnych,  Panią  Skarbnik,  Pana  Sekretarza,  kierowników
jednostek  organizacyjnych  gminy,  zaproszonych  gości,  sołtysów  
i mieszkańców naszej gminy.
Stwierdził, że na ustawowy skład Rady 15 radnych, w sesji uczestniczy 15 radnych.
Poinformował o wyłożeniu protokołu z VIII sesji Rady Gminy.

Na protokolanta obrad Pan Przewodniczący powołał Panią Elżbietę Szymańską.

Do punktu 2.

Pan Przewodniczący zgłosił wniosek o uzupełnienie porządku obrad o punkt „Bieżąca ocena
realizowanych inwestycji z budżetu gminy”.

Rada Gminy 15 głosami za, przy obecności 15 radnych ustaliła porządek obrad IX 
sesji Rady.

(w zał. na str..............prot.)

Brzmi on następująco:

1. Otwarcie sesji.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Informacja Wójta o pracy między sesjami.
4. Interpelacje i zapytania radnych.
5. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi

siemiatyckiemu  na  realizację  zadania  „Przebudowa  ulicy  Królewskiej  
w  miejscowości  Mielnik  w  ciągu  drogi  powiatowej  Nr  1784B  Radziwiłłówka-
Mielnik”.

6. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi
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Siemiatyckiemu  na  realizację  zadania  „Remont  nawierzchni  bitumicznej  na  drodze
powiatowej Nr 1785B Mielnik-Mętna-Adamowo”.

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w w budżecie gminy na rok 2019.
8. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi w Niemirowie do kategorii dróg gminnych.
9. Podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji inwentaryzacyjnej.
10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  statutu  Gminnego  Ośrodka  Kultury,  Sportu  

i Rekreacji w Mielniku.
11. Podjęcie uchwały  w sprawie planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych

przez Gminę Mielnik oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych od
dnia 1 września 2019 r.

12. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zasad  wynajmu  lokali  mieszkalnych  wchodzących  
w skład mieszkaniowego zasobu gmin.

13. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  programu  polityki  zdrowotnej  na  rok  2019
pn.”Program  szczepienia  profilaktycznego  przeciwko  grypie  osób  po  60  roku  życia  
w Gminie Mielnik”.

14. Bieżąca ocena realizowanych inwestycji z budżetu gminy.
15. Informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej w tym realizacji 

przedsięwzięć o których mowa w art.226 ust.3 – ustawy o finansach publicznych.
16. Informacja o interpelacjach i zapytaniach złożonych przez radnych. 
17. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
18. Wolne wnioski i informacje.
19. Zakończenie obrad.

Do punktu 3.

Na  wniosek  pana  Sekretarza  Gminy zebrani  minutą  ciszy  uczcili  pamięć  zmarłej  głównej
księgowej Zakładu Gospodarki Komunalnej w Mielniku.
Pan Sekretarz poinformował o usprawiedliwionej nieobecności na sesji Wójta i jego Zastępcy i  
w imieniu pana Wójta przedstawił informację o pracy między sesjami.

• Cały czas czekamy na informację nt. złożonych wniosków, dotyczących przede wszystkim
dróg,

• Rozstrzygnięty został nabór konkursu z Regionalnego Programu Operacyjnego dotyczący
działania 6.3 - Ochrona zasobów bio- i georóżnorodności oraz krajobrazu – dofinansowanie
1,7 mln zł

• Sporządzono już audyt organizacyjny - diagnozę wstępną funkcjonowania Urzędu Gminy
Mielnik” – raport jest już gotowy, dostępny w Urzędzie Gminy oraz na stronie internetowej 

• Spotkałem się z ministrem Jarosławem Zielińskim.
• Zamontowano panele fotowoltaiczne na szkole, Orliku i oczyszczalni ścieków. 
• Wniosek złożony do WKZ Białystok ws. Rewitalizacji Góry Zamkowej został umorzony,

złożyliśmy odwołanie do Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego.
• W  dalszym  ciągu  staramy  się  kontynuować  projekt  „Droga  do  uzdrowiska”.  W  celu

zdobycia  środków  na  odwiert  eksploatacyjny  podjęliśmy  już  rozmowy  z  marszałkiem  
i wojewodą. Zostało odnowione pozwolenie na prace geologiczne.

• Transport  publiczny już funkcjonuje.  Rozkłady jazdy na przestankach,  w internecie,  Fb,
tablicach ogłoszeń w sołectwach.

• Zapraszamy  wszystkich  mieszkańców,  sołtysów  i  radnych  na  konsultacje  społeczne
realizowane przez UG w ramach grantu. Odbędą się  one 8 sierpnia w ODZM (należy się
zgłaszać  do  Pani  Małgorzaty  Radziszewskiej  do  5  sierpnia  –  każdy  uczestnik  otrzyma
długopis i notatnik). Pamiętać należy, że jeżeli teraz nie wyznaczymy w studium wszystkich
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niezbędnych informacji, potem nie będzie tego w planie zagospodarowania przestrzennego.
Jest to ważna rzecz, dotyczy między innymi usytuowania  zabudowy przy rzece Bug.

• Pan  Wójt  brał  udział  w  wydarzeniach  na  terenie  gminy  i  poza  nią  -  kulturalnych,
muzycznych, okolicznościowych, sportowych, konferencjach, szkoleniach na terenie gminy
i  na zewnątrz  (Noc Kabaretowa,  spotkanie z  prezesem Fundacji  Szlaku Jagiellońskiego,
zakończenie projektu „Równać szanse” itp.)

• Problemy z przebudową wjazdu do szkoły (należy przebudować gazociąg – wymienić rurę
na nową).

• Skrócenie  godzin  pracy  promu  w  Mielniku  do  20.00  (prom  w  Niemirowie  zakończył
działalność  w  tym roku,  został  już  ściągnięty  na  brzeg,  na  promie  w Mielniku  została
wymieniona lina i zostało odkrzaczone jego otoczenie)

• Budowa altany przy promie i budynku obsługi promu (koszt 10 tyś.)
• przedstawiciele Gminy Mielnik uczestniczyli w wyjeździe na Białoruś w ramach projektu

transgranicznego.
• Spotkaliśmy  się  z  przedstawicielami  wspólnoty  gruntowej  Mielnika  ws.  kontynuacji

współpracy i nowych przedsięwzięć.
• Został zaprojektowany dach na szatni na boisku, należy także mimo wszystko wybudować

nawodnienie boiska.
• Sukcesywne poprawianie estetyki Mielnika i innych miejscowości.
• Planowany remont garażu OSP Pawłowicze oraz OSP Mielnik, OSP Sutno (przecieki).
• Spotkanie  z  zarządem  MKS  nt.  dalszej  działalności  (niestety  MKS  spadł  do  klasy

okręgowej), zwiększenie dofinansowania.
• Budowa ścieżki edukacyjnej przy szkole.
• Budowa  ulicy  Ścianka  i  projekt  oświetlenia  na  tę  ulicę  oraz  zjazdu  do  Topoliny

(partycypacja w kosztach mielnickiego funduszu sołeckiego).
• Sukces projektu „cyrkowego” (bardzo duże zainteresowanie rodzin).
• Remont schodów na Górze  Uszeście  wraz z  budową ogrodzenia  tarasu widokowego na

kopalnię kredy i postawieniem stojaka na rowery.
• Opiekun Klubu Seniora, konkurs został rozstrzygnięty. Zgłosiła się tylko jedna osoba. 
• Zapraszamy na Dialogi Muzyczne (3 sierpień) oraz  koncert szopenowski (10 sierpnia)
• Petycja mieszkańców ulicy Białej i Tarasowej ws. remontu tych ulic.
• Decyzja o kupnie działki w Moszczonie Królewskiej.
• Należy zastanowić się na nowym projektem na park w Mielniku (cześć kosztów z Tygla

Doliny Bugu – 400 tys.).
• Budowa altany w Wilanowie (całość finansowana przez Tygiel Doliny Bugu).
• Zagospodarowanie działki w Adamowie (baraki) mieszkańcy proszą o interwencję żeby ją

wykarczować i postawić daszki rowerzystom.
• Wyjaśnić sytuację z pracownikami i artykułem w gazecie
• Rozmowy z Wodami Polskimi  ws.  odkrzaczenia  linii  brzegowej  jak  również  pismo ws.

starorzecza. 
• Remonty  wodociągu  (Biała-Brzeska,  Wajków  -  spadek  ciśnienia  być  może  tym  był

spowodowany)
• Pojawił  się  pomysł  otwarcia  przedszkole  w sierpniu.  Dużo rodziców zwraca  uwagę,  że

byłby to dobry pomysł, gdyż dzieci w wieku przedszkolnym miałyby gdzie spędzać czas
podczas  ich  pracy.  Pomysłym  Wójta  jest  żeby  spróbować  zorganizować  tym  dzieciom
kolonie na wzór miast.

• Odbyły się spotkania w ramach projektu Ośrodka Wsparcia Ekonomii Społecznej z Bielska
Podlaskiego – grupa dotacyjna oraz grupa CIS-owa (Centrum Integracji Społecznej).

• Wycięto karpy na chodniku wzdłuż ulicy Brzeskiej.



4

• Została  przeprowadzona  inwentaryzacja  dwóch  szlaków  turystycznych  –  rowerowego  
i pieszego.

• Nastąpił  znaczny  wzrost  zainteresowania  fanpejdżem  Gminy  Mielnik  –  są  wrzucane
regularne treści, pracownicy urzędu starają się od razu reagować na problemu mieszkańców,
jak również przedstawiać im różne inicjatywy mające miejsce w najbliższym otoczeniu.

• Usprawnienie działania funduszu sołeckiego.
• Wykonano  zdjęcia  wielkoformatowe,  które  zostaną  przedstawione  w  formie  wystaw

plenerowych na promie i przy tarasie widokowym na kopalnię kredy.
• Zniwelowano  ziemię  u  podnóża  Góry  Zamkowej,  za  co  dziękuję  firmie  transportowej

obsługującej Mielnicką Kopalnię Kredy.
• Gościliśmy delegację z Łotwy, z merem miasta Dagda. Spotkanie zorganizowano w formie

festynu sołeckiego w Moszczonie Królewskiej.
• Został już skończony dach w kościele w Niemirowie.
• Otrzymaliśmy wytyczne WKZ dotyczące grodziska zw. Górą Zamkową w Niemirowie.
• Cały czas trwa weryfikacja wniosków w sprawie oszacowania szkód suszowych.
• Chata  w  Maćkowiczach  –  nie  stwierdzono  żadnych  zacieków,  przynajmniej  naocznie,

wilgoci itp. Jest tam przewiew i pewna wentylacja.

Pan Przewodniczący Rady przedstawił stanowisko radnych w następujących sprawach:

• sprawa audytu – będzie temu poświęcone oddzielne posiedzenie komisji,  radni mogą się
zapoznać  z  tym  dokumentem,  jest  on  dostępny  na  stronie  internetowej  gminy,  można
również otrzymać egzemplarz papierowy w UG;

• w sprawie  odwiertów możemy ubiegać  się  o  fundusze  unijne,  będziemy o  to  zabiegać.
Powstanie uzdrowiska na terenie gminy rozkręci turystykę, stąd musimy czynić starania w
tym kierunku;

• pan Przewodniczący zapewnił że radni wezmą udział w konsultacjach w dniu 8 sierpnia br. 
i  zaprosił  mieszkańców do uczestnictwa w warsztatach.  Jest  to bardzo ważne spotkanie,
chodzi między innymi o możliwość zabudowy od linii brzegowej;

• pan Przewodniczący zapytał czy dzieci przyjezdne będą miały możliwość uczęszczania do
przedszkola w trakcie zorganizowanego dyżuru w sierpniu br.

Pan dyrektor Zespołu Szkół wyjaśnił, że do przedszkola będą mogły uczęszczać tylko te dzieci,
które pomyślnie przeszły proces rekrutacji.

Pan Tomasz Gorochowicz – Kierownik Referatu Infrastruktury i Rozwoju poinformował, że w
trakcie „Muzycznych Dialogów nad Bugiem,” o godz. 16:00, w namiocie Gminy Mielnik będzie
możliwe  wypełnienie  ankiety  dotyczącej  planu  i  studium  zagospodarowania  przestrzennego.
Wypełnienie ankiety będzie połączone z loterią, istnieje możliwość wygrania atrakcyjnej nagrody. 

Rada Gminy przyjęła do wiadomości informację o pracy Wójta między sesjami.

Do punktu 4.

W tym punkcie obrad radni nie zabierali głosu.

Do punktu 5.

Pan  Sekretarz  Gminy  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej
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Powiatowi  siemiatyckiemu  na  realizację  zadania  „Przebudowa  ulicy  Królewskiej  
w miejscowości Mielnik w ciągu drogi powiatowej Nr 1784B Radziwiłłówka-Mielnik”.

Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 30 lipca br. pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały
w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  siemiatyckiemu  na  realizację  zadania
„Przebudowa ulicy  Królewskiej  w miejscowości  Mielnik  w ciągu drogi  powiatowej  Nr  1784B
Radziwiłłówka-Mielnik”.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  nr  IX/55/19 
w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  siemiatyckiemu  na  realizację  zadania
„Przebudowa ulicy  Królewskiej  w miejscowości  Mielnik  w ciągu drogi  powiatowej  Nr  1784B
Radziwiłłówka-Mielnik”.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 6.

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej
Powiatowi  Siemiatyckiemu  na  realizację  zadania  „Remont  nawierzchni  bitumicznej  na  drodze
powiatowej Nr 1785B Mielnik-Mętna-Adamowo”.
Poinformował, że trwają już prace przy tej drodze, wykonano planowane dwa odcinki drogi, w dniu
sesji będzie robiony trzeci odcinek.

Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 30 lipca br. pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały
w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  siemiatyckiemu  na  realizację  zadania
„Przebudowa ulicy  Królewskiej  w miejscowości  Mielnik  w ciągu drogi  powiatowej  Nr  1784B
Radziwiłłówka-Mielnik”.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  nr  IX/56/19 w
sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  siemiatyckiemu  na  realizację  zadania
„Przebudowa ulicy  Królewskiej  w miejscowości  Mielnik  w ciągu drogi  powiatowej  Nr  1784B
Radziwiłłówka-Mielnik”.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 7.

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w w budżecie gminy na rok
2019.

Pan radny Leszek Karbowski zapytał o następujące sprawy:

1) zwiększenie planu wydatków na dowożenie niepełnosprawnych dzieci o 25 tys.zł. - co jest
powodem zwiększenia tych wydatków?

Pani Skarbnik - jest to zaplanowany wydatek na realizację dowożenia w kolejnym roku szkolnym,
począwszy od 1 września br.

2) z jakiego powodu nie rozliczono grantu?
Pani Skarbnik – przy wnioskowaniu o kwotę grantu zaplanowane było pozyskanie do realizacji
projektu określonej  liczby osób.  Nie pozyskaliśmy wymaganej  liczby osób i  to  było powodem
nierozliczenia przyznanego grantu.
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3) Co oznacza zwiększenie wydatków na zakup usług wychowania przedszkolnego?

Pani Skarbnik – nie zawsze jesteśmy w stanie przewidzieć ile dzieci z terenu naszej gminy będzie
uczęszczało do przedszkola w Siemiatyczach. Ponosimy odpłatność za uczestnictwo dzieci z terenu
naszej gminy w przedszkolach położonych w innych gminach.

4) Co  oznacza  zakup  usług  pozostałych  –  opracowanie  analizy  ryzyka  do  wniosku  
o  ustanowienie  stref  ochronnych  dla  ujęć  wody  pitnej.  Co  jest  powodem  wzrostu
wydatków?

Pan  Sekretarz  Gminy wyjaśnił,  że  wymogi  przepisów  prawa  wodnego  nakładają  obowiązek
ustanowienia  takich  stref.  Wcześniej  nie  były  one  wymagane prawem.  Musimy opracować ten
dokument i stąd potrzeba takiego wydatku.

Pan  radny  Kazimierz  Tobota przypomniał,  że  na  posiedzeniu  komisji  ustalono,  że  usunięty
zostanie następujący zapis z materiałów dotyczących budżetu – pozostałe przeniesienia wynikają z
bieżącej analizy realizacji budżetu.

Pani Skarbnik poinformowała, że zapisu o takiej treści nie ma w uchwale. Materiały otrzymane na
posiedzeniu komisji, są dokumentami pomocniczymi.

Podobnych wyjaśnień udzielił Sekretarz Gminy.

Na wniosek radnych, w materiałach dotyczących zmian w budżecie, nie będzie umieszczany zapis 
o treści : pozostałe przeniesienia wynikają z bieżącej analizy realizacji budżetu.

Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 30 lipca br. pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały
w sprawie zmian w w budżecie gminy na rok 2019.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  nr  IX/57/19 
w sprawie zmian w w budżecie gminy na rok 2019.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 8.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zaliczenia drogi w Niemirowie do
kategorii dróg gminnych.
Dotyczy to drogi która, nie ma statusu drogi gminnej a chcemy jej taki status nadać. Otrzymaliśmy
pozytywną opinię Zarządu Powiatu w tej sprawie. Zabiegamy o budowę kładki pieszo-rowerowej 
w Niemirowie, na rzecze Bug. Nadanie statusu drogi publicznej wpisze się w ciąg dróg publicznych
prowadzących do kładki.

Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 30 lipca br. pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały
w sprawie zaliczenia drogi w Niemirowie do kategorii dróg gminnych.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  nr  IX/58/19 
w sprawie zaliczenia drogi w Niemirowie do kategorii dróg gminnych.

(w zał. na str..............prot.)
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Do punktu 9.

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  powołania  komisji
inwentaryzacyjnej.

Pan  radny  Leszek  Karbowski poprosił  o  informację  na  temat  jakich  działek  ma  dotyczyć
komunalizacja.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że na dzień posiedzenia komisji rady mieliśmy wiedzę na ten temat, dzisiaj
już takiej  wiedzy nie mamy. Dotyczyło to lokalizacji  drogi na Czerwonej Górze,  ale być może
przejęcie tej drogi może nastąpić w innym trybie niż komunalizacja. Wystąpiliśmy do Wojewody
Podlaskiego o przekazanie działki w tym trybie. Mamy inną działkę o powierzchni 2 ary, którą
trzeba będzie przejąć w drodze komunalizacji.  Wnioski  w sprawie komunalizacji  mogą jeszcze
wpływać, bo nie mamy pewności czy wcześniejsze prace komunalizacyjne zostały wykonane w 100
%.

Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 30 lipca br. pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały
w sprawie powołania komisji inwentaryzacyjnej.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  nr  IX/59/19 
w sprawie powołania komisji inwentaryzacyjnej.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 10.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany statutu Gminnego Ośrodka
Kultury, Sportu i Rekreacji w Mielniku.

Pan radny Witold Terebun wyraził  sprzeciw w sprawie likwidacji  Wiejskiego Domu Kultury,
Sportu i Rekreacji w Wilanowie. Zapytał komu ten Ośrodek Kultury tak przeszkadza, że trzeba go
zniszczyć.  Stwierdził,  że Klub Sportowy w Mielniku pożera tyle pieniędzy i nie niszczymy go.
Uważa, że takie działanie nie jest w porządku, pozbawia się człowieka pracy.

Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że wygaszamy Ośrodek w Wilanowie. Temat był burzliwy
na posiedzeniu Komisji, przedstawiono stanowisko Rady i Wójta. Wilanowo jest jedyną wsią na
terenie Gminy Mielnik, w której jest filia zamiejscowa GOKSiR. 

Pan Michał Baranowski – dyrektor GOKSiR poinformował o kosztach utrzymania Domu Kultury
w Wilanowie. Bez organizacji imprez koszty utrzymania wynoszą ok.50 tys. zł. rocznie (jeden etat
plus utrzymanie budynku).

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że zwalniany pan nie pozostanie bez środków do życia.
Zasięgano opinii w PUP i pracownik otrzyma świadczenia. Ponadto można będzie zawrzeć umowę
na opiekę nad świetlicą, na zasadach na jakich funkcjonują pozostałe świetlice w gminie. 

Pani radna Alicja Sawczuk stwierdziła,  że  we wszystkich miejscowościach gminnych,  oprócz
Wilanowa, są świetlice wiejskie. Wobec tego, teraz również w Wilanowie będzie taka świetlica.
Nikt  niczego nie  zabiera,  pozostaje  we wsi  dorobek materialny  w postaci  budynku,  pozostanie
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również dorobek kulturalny, kontynuowany w świetlicy wiejskiej.

Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 30 lipca br. pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały
w sprawie zmiany statutu Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Mielniku.

Rada  Gminy  14  głosami  za,  przy  1  glosie  sprzeciwu,  podjęła  uchwałę  nr  IX/60/19 w
sprawie zmiany statutu Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Mielniku.

(w zał. na str..............prot.)

/po przerwie/

Do punktu 11.

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  planu  sieci  publicznych  szkół
podstawowych prowadzonych przez Gminę Mielnik oraz określenia granic obwodów publicznych
szkół podstawowych od dnia 1 września 2019 r.

Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 30 lipca br. pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały
w sprawie planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Mielnik oraz
określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych od dnia 1 września 2019 r.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  nr  IX/61/19 
w  sprawie  sieci  publicznych  szkół  podstawowych  prowadzonych  przez  Gminę  Mielnik  oraz
określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych od dnia 1 września 2019 r.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 12.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zasad wynajmu lokali mieszkalnych
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy.

Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 30 lipca br. pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały
w sprawie  zasad  wynajmu lokali  mieszkalnych  wchodzących  w skład  mieszkaniowego  zasobu
gminy.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  nr  IX/62/19 
w  sprawie  zasad  wynajmu lokali  mieszkalnych  wchodzących  w skład  mieszkaniowego  zasobu
gminy.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 13.

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  programu  polityki
zdrowotnej na rok 2019 pn.”Program szczepienia profilaktycznego przeciwko grypie osób po 55
roku życia w Gminie Mielnik”.
Poinformował,  że w stosunku do pierwotnego projektu nastąpiła  zmiana,  polegają  na skróceniu
wieku osób kwalifikujących się do programu z 60 lat do 55. Program ten jet kontynuowany od 2009
roku, w tym czasie zaszczepiliśmy ponad 800 mieszkańców gminy. W tym roku przewidujemy do
zaszczepienia 120 osób. Zwrócił się do radnych i sołtysów z apelem aby zachęcać mieszkańców do
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szczepień.  Program uruchomiany zostanie  we wrześniu  br.  Na ten  cel  przewidziane  są środki  
w  wysokości  9.600  zł.  Jeśli  będzie  brakować  środków,  na  pewno  Wysoka  Rada  je  uzupełni.  
W związku z tym, że podejmujemy wcześniej tę uchwałę,  mamy nadzieję, że szczepionki będą
kosztowały taniej niż w roku ubiegłym. Wtedy kupowaliśmy szczepionki z rezerwy, co znacznie
podniosło ich cenę.
Program dotyczy mieszkańców gminy, którzy są zameldowani na naszym terenie.

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że Rada podjęła decyzję o obniżeniu wieku osób do
szczepień. Miało to związek z informacją Wójta i Sekretarza, że mało osób korzysta ze szczepień.
Zaapelował  do radnych i  sołtysów o rozpropagowanie programu szczepień wśród mieszkańców
gminy.

Pan Sekretarz Gminy poinformował, że na terenie gminy osób w wieku powyżej 55 lat jest 994,
osób powyżej 60 roku życia – 787.

Pani  radna  Alicja  Sawczuk –  właściwym  byłoby  zorganizowanie  spotkań  z  panią  doktor  
z Ośrodka Zdrowia. Pani doktor wyjaśniłaby korzyści wynikające ze szczepienia. Trzeba sprawę
nagłaśniać, upubliczniać, wskazywać dobrą stronę szczepień. Może takie spotkania organizować
przy okazji zebrań sołeckich?

Pan radny Leszek Karbowski poparł  propozycję pani  Sawczuk aby rozpropagować tę akcję.  
Z własnego doświadczenia wie, że szczepiąc się od kilku lat mniej choruje. Obecnie jest możliwość
dojazdu  do  Ośrodka  Zdrowia  i  to  również  powinno  wpłynąć  na  zwiększenie  zainteresowania
szczepionkami.

Pan Przewodniczący Rady zaproponował, aby do rozpowszechnienia informacji o szczepionkach
wykorzystać system powiadamiania SMS.

Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 30 lipca br. pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały
w  sprawie  przyjęcia  programu  polityki  zdrowotnej  na  rok  2019  pn.”Program  szczepienia
profilaktycznego przeciwko grypie osób po 55 roku życia w Gminie Mielnik”.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  nr  IX/63/19 
w  sprawie  przyjęcia  programu  polityki  zdrowotnej  na  rok  2019  pn.”Program  szczepienia
profilaktycznego przeciwko grypie osób po 55 roku życia w Gminie Mielnik”.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 14.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił bieżącą ocenę realizowanych inwestycji z budżetu gminy.

Pan radny  Kamil  Zalewski  zapytał  o  co  dzieje  się  w sprawie  fotowoltaiki  dla  mieszkańców
gminy.

Pan Tomasz Gorochowicz - kierownik Referati Infrastruktury i Rozwoju
Planowano nabór wniosków na instalacje fotowoltaiczne we wrześniu br.,  ale ze strony Urzędu
Marszałkowskiego nastąpiło przesunięcie naboru na grudzień br. Bliższych szczegółów na ten temat
nie znamy.

Pan radny Jarosław Selwestrowicz zapytał co było przyczyną unieważnienia przetargu na ulicę
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Białą.

Pan Wójt wyjaśnił, że przyczyna zawsze jest koszt - jeśli nie mamy środków na realizację zadania,
przetarg musimy unieważnić. Cena wyłoniona w przetargu była zbyt wysoka.

Pan radny Leszek Karbowski –  jest  ogłoszony program rządowy dofinansowania  5 tys.zł  do
instalacji fotowoltaiki. Czy Gmina Mielnik przystąpi do tego programu?

Pan Tomasz Gorochowicz – w ramach programu „Czyste powietrze” instalacje fotowoltaiczne na
kolektory słoneczne i pompy ciepła nie mają dotacji. Jest dofinansowanie w postaci poczyczki lub
kredytu.

Rada Gminy przyjęła  do wiadomości  bieżącą ocenę realizowanych inwestycji  z  budżetu
gminy.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 15.

Pani  Skarbnik  Gminy przedstawiła  informację  o  kształtowaniu  się  wieloletniej  prognozy
finansowej, w tym realizacji przedsięwzięć o których mowa w art.226 ust.3 – ustawy o finansach
publicznych.

Pan  radny  Kazimierz  Tobota zapytał  o  zakres  prac  przy  oczyszczaniu  wzgórz  na  scieżkę
edukacyjną. Jak dluga będzie ścieżka?

Pan Przewodniczący Rady udzielił wyjaśnień w tej sprawie. Wzgórze Głogi jak i Góra Uszescie
jest  siedliskiem rośli  kserotermicznych  (ciepłolubnych).  Generalną  zasadą  jest,  że  powinniśmy
oczyścić całe wzgórze. Kiedyś na tych terenach wypasano bydło, owce i roślinność kserotermiczna
utrzymywała  się.  Teraz,  z  racji  braku  wypasu  zwierząt,  roślinność  zanika.  Aby  utrzymać  tę
roślinność  należałoby  wyciąć  wszystkie  drzewa  i  krzewy,  teren  powinien  być  nasłoneczniony.
Wycięcie  wszystkich  drzew  i  zarośli  nie  jest  możliwe,  dlatego  zostaną  oczyszczone  tylko  te
fragmenty wzgórz, gdzie ta roślinność występuje. Na Górze Uszeście jest czyszczone około 2 ha, 
a powierzchnia Rezerwatu jest dużo większa. 

Pan Sekretarz Gminy – długość ścieżek wyniesie około 2 kilometrów. Jest opracowana ogólna
koncepcja ścieszek, będzie jednak sporządzony ich szczegółowy projekt. Scieżka zacznie się od
miejsca w którym obecnie jest zadaszenie, pójdzie w kierunku domków campingowych i Osłowa.
Nie obejmie całych Głogów. 

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że Sejmik Województwa Podlaskiego w dniu 30 lipca
br. podjął decyzję o przyznaniu środków Gminie Mielnik na promocję ochrony bioróżnorodności
przyrodniczej występującej na terenie Zespołu Przyrodniczo-Krajobrazowego „Głogi” oraz Góry
Rowskiej. W ramach realizacji projektu przewidziano budowę ścieżek edukacyjno-poznawczych na
terenie  „Głogów” oraz  wykonanie  platform widokowych na  Górze  Rowskiej.  Projekt  jest  wart
prawie 2 mln zł, dotacja z RPOWP 1,7 mln zł. 
Fundacja „CMok” z Warszawy od ubiegłego roku wypasa owce na terenie Zespołu Przyrodniczo-
Krajobrazowego „Głogi”.
Pan  radny  Leszek  Karbowski stwierdził,  że  należy  poprawić  w  budżecie  przyszłego  roku
wskaźnik wydatków majątkowych. Obecnie stanowi 15 %, powinien być na poziomie powyżej 20
%. Patrząc na potrzeby i zaniedbania jakie są w infrastrukturze drogowej, trzeba to bezwzględnie
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poprawić. To ma wpływ na wszelkie inne działania, ponieważ gmina ma charakter turystyczny.

Pani Skarbnik Gminy wyjaśniła, że naprawa dróg nie poprawi wskaźnika inwestycyjnego, muszą
to być modernizacje, budowy, rozbudowy – czyli działania inwestycyjne. 

Pani radna Alicja Sawczuk stwierdziła, że następną sprawą po drogach jest turystyka. Inwestycją
byłaby  budowa  deptaka  na  Bugiem,  o  czym  jakiś  czas  temu  mówiono.  Dobrze  byłoby  w
przyszłorocznym planie przygotować się do tego zadania. Zdaniem Pani radnej deptak powinien
być od promu w kierunku Topoliny, inni uważają że od Topoliny dalej. W przypadku pierwszej
koncepcji dla ludzi wysiadających z promu i zmierzających deptakiem w strone Mielnika utrwaliłby
się pozytywny wizerunek gminy.

Pan Przewodniczący zauważył,  że  na  kolejnych  posiedzeniach  komisji  będziemy  rozmawiać  
o tych sprawach.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości informację o kształtowaniu się wieloletniej prognozy
finansowej, w tym realizacji przedsięwzięć o których mowa w art.226 ust.3 – ustawy o finansach
publicznych.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 16.

Pan Sekretarz Gminy poinformowal że na poprzedniej sesji interpelacji nie składano. 
Jedno zapytanie złożył Pan radny Jarosław Selwestrowicz. Pan Sekretarz odczytał treść złożonego
zapytania i udzielonej  na nie odpowiedzi.

Do punktu 17.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, przyjęła protokół z poprzedniej sesji.
(w zał. na str...............prot.)

Do punktu 18.

Pan  Stanisław  Drozdowski –  sołtys  sołectwa  Wajków  zwrócił  się  o  naprawę  chodnika  
w Wajkowie, w ciągu drogi powiatowej. Przypomniał, że sprawę naprawy chodnika sygnalizowano
już kilka razy. Chodnik stanowi zagrożenie dla pieszych.

Pani Renata Romaniuk – sołtys sołectwa Radziwiłłówka również zgłosiła sprawę uszkodzonego
(zapadnięcie) chodnika we wsi. Poprosiła o interwencje w tej sprawie.

Pan Wiesław Kochanowski – sołtys sołectwa Mętna
1) Kiedy rozpoczną się prace z funduszy sołeckich? Kończy się  zaraz rok,  nic  nie  zostało

zrobione a pracy jest co niemiara.

Pan Sekretarz Gminy odpowiedział, że prace rozpoczną się wtedy, kiedy sołectwo wykaże własną
aktywność. Jak sołectwo śpi, to znaczy że niczego nie oczekuje.
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2) Trzeba wytyczyć działkę gminną w Adamowie, bo chętni  mieszkańcy wsi, w zamian za
drzewo, pomogliby ją wyczyścić. Można byłoby zrobić tam przystanek dla rowerów.

Pan Sekretarz Gminy poprosił o wskazanie chętnych. Na stwierdzenie pana Kochanowskiego, że
chętni znajdą się pan Sekretarz odpowiedział, że jak będą chętni, to działka zostanie wytyczona.

3) Należy w Mętnej oczyścić działkę po GS, pozostały tam  fundamenty.  Sprawę zgłaszano
kilkakrotnie, miała przyjechać koparka, wywieźć gruz, do dzisiaj nic nie zrobiono.

4) Brak oświetlenia ulicznego na Porębach, mieszkają tam ludzie i oświetlenie jest potrzebne.

Pan Sekretarz bezpośrednio na sesji zlecił kierownikowi Referatu Infrastruktury i Rozwoju zajęcie
się sprawą wytyczenia działki w Adamowie.

Pan kierownik Gorochowicz poinformował, że wytyczenie działki nie jest prostą sprawą, ona ma
dużo punktów a geodeci  biorą  wynagrodzenie  od  każdego punktu.  Działka  leży  w pasie  drogi
wojewódzkiej.
Pan Gorochowicz przedstawił również zasady funkcjonowania funduszu sołeckiego. Nie jest to tak,
że raz do roku jest zebranie, przeznacza się jakieś pieniądze na ten fundusz. Jest to pobudzanie
aktywności obywatelskiej, forma integracji społecznej i samo przeznaczenie pieniędzy z funduszu
niczego nie załatwia.  Dopóki od rady soleckiej  i  sołtysa nie  będzie jasnego sygnału,  że należy
uruchomic realizację funduszu, omówić szczegóły prac, doputy urzędnicy nie będą działać w tej
sprawie. W większości sołtysi dopiero jesienią zaczynaja interesować się wykonaniem funduszu,
kiedy zbliża się termin składania wniosków na kolejny rok. Pan Gorochowicz zachęcał sołtysów i
radnych do większej aktywności w sprawie funduszu.

Pan sołtys Kochanowski nie zgodził się z tym stwierdzeniem. Powiedział, że nie raz był w gminie,
rozmawiał na temat realizacji funduszu a dopiero po interwencji Przewodniczącego Rady podjeto
pewne decyzję.

Pan radny Kazimierz Tobota podał przykład realizacji funduszu w Mielniku. Sołtys sołectwa pięć
razy był u pana Dobrzanieckiego w sprawie wykorzystania funduszu na płot przy placu zabaw i nic,
żadnego odzewu. Pracownik mówi, że nie ma kiedy się tym zająć. To jak ma być zrobione coś,
jeżeli sołtys idzie, zgłasza, a nic się nie dzieje. To w gminie ma być zamówiony płot, a sołtys czy
mieszkańcy Mielnika mogą pomóc przy jego ustawieniu.

Pan kierownik Gorochowicz  wyjaśnił, że płot za Górą w Mielniku stawiany był na raty. Trzeba
ustalić czy ma być już dokończony, czy np. jakie urzadzenia mają być zakupione na plac zabaw 
w danej miejscowości. Takie rzeczy powinny być uszczegółowione a nie podane ogólnie.

Pan  Sekretarz  Gminy zaapelował  do  sołtysów  i  radnych  o  większą  aktywność  w  realizacji
funduszu sołeckiego. 

Radni Jerzy Weremijewicz i Kamil Zalewski podali przykłady aktywnej pracy sołtysów i rad
sołeckich w swoich wsiach.

Pan  radny  Paweł  Pura zaapelował  o  wykoszenie  terenu  przy  swietlicy  w  Maćkowiczach  
i podjęcie potrzebnych działań do zakończenia budowy świetlicy.
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Pani  Krystyna  Terebun –  sołtys  sołectwa  Maćkowicze  poinformowała,  że  wszystkie  środki  
z funduszu sołeckiego przeznaczone zostały na wykończenie świetlicy a nic się w tej sprawie nie
dzieje. Przyszło pismo z Urzędu Gminy, że wszystkie sprawy związane z funduszem prowadzi pan
Dobrzaniecki. 

Pan Sekretarz  Gminy stwierdził,  że  staje  w obronie  pracowników,  nie  pozwoli  sobie  tak  ich
szargać. Nie jest tak, że wyłącznie pracownicy są winni, trzeba przyjechać do Urzędu, ustalić zakres
robót  jaki  ma być prowadzony.  W przypadku Maćkowicz  jest  to  zadanie  inwestycyjne.  W grę
wchodzą duże środki finansowe, fundusz sołecki tylko wspiera to zadanie. W przypadku małych
przedsięwzięć aktywność sołectwa jest niezbędna i oczekujemy współnych spotkań i negocjacji  
w wydatkowaniu funduszu sołeckiego.

Pan radny Jarosław Selwestrowicz stwierdził, że realizacja funduszu sołeckiego w Moszczonie
Królewskiej  ruszy  z  kopyta,  ponieważ  w  radzie  sołeckiej  kierownik  Gorochowicz  ma  swoich
członków.

Pan radny Witold Terebun zapytał czy podjęto jakieś rozmowy z PZD w Siemiatyczach i Wójtem
Gminy  Nurzec  w  sprawie  budowy  drogi  Wilanowo-Telatycze.  Było  w  poprzedniej  kadencji
podpisane porozumienie w tej sprawie i czy coś się robi w tym kierunku.

Pan Sekretarz Gminy odpowiedział,  że porozumienie takie było ale sprawa nie leży w naszej
gestii.  Starosta  wraz  z  Zarządem  Powiatu  musi  wytypować  tę  drogę  do  Funduszu  Dróg
Samorządowych,  bo innej  możliwości  nie  ma.  W ramach środków remontowych w dyspozycji
dyrektora  Samojluka,  nie  da  się  zrobić  tej  drogi.  Jak  będzie  się  konstruować budżet,  możemy
wystąpić z wnioskiem do powiatu, aby w zadaniach inwestycyjnych droga znalazła się.

Pan radny Leszek Karbowski zgłosił problem związany z kanalizacją pompową na ulicy Górnej
w Mielniku.  Od kilku  miesięcy  nie  działa  pompa,  takich  przypadków w Mielniku jest  więcej.
Powoduje to sytuację, że nieczystości są wypompowywane, wylewane na zewnątrz. Co jakiś czas
przyjeżdża samochód i wypompowuje nieczystości, ale to zbyt długo się ciągnie. Na pytanie co jest
tego powodem padła odpowiedź, że nie ma takich pomp. Pan Karbowski zapytał, ile takich pomp
ZGK ma w zapasie. Wiadomo, że urządzenie tego typu będzie się psuło co jakiś czas i trzeba mieć
na podmianę zapas pomp – 5,10 % pomp w magazynie. Jest to spory koszt, ale to nie wynika  
z  winy użytkownika.  Tłumaczenie,  że producenci  nie  chcą  uznawać gwarancji,  jest  nierealnym
tłumaczeniem.  Z  jednej  strony  uzytkownicy  kanalizacji  mają  problem,  bo  nie  mają  gdzie
odprowadzać ścieków, z drugiej strony jednak to robią, bo nie mają wyjścia. Sąsiedzi ich mogą
sygnalizować zatruwanie środowiska. Poprosił o zainteresowanie się władz tym problemem, nie jest
to błahy problem, trwa już ponad dwa miesiące.

Pan Sekretarz stwierdził, że nie zna tej sprawy.

Pan radny Jerzy Weremjewicz poinformował, że chciał uzyskać pompę od gminy, powiedziano
mu, że sam powinien kupić. Teraz pan radny słyszy, że pompy kupuje gmina.

Pan Tomasz Gorochowicz – kierownik Referatu IR.
Sprawę pomp zna od pana Szeweluka, mowa była o jednej pompie i nikt nie mówił, że jest to jakiś
większy  problem.  Można  byłoby  kupić  nową  pompę,  ale  każdy  producent  ma  swój  system
mocowania pomp i pompy od innego producenta nie pasują do mocowań, które są zainstalowane 
w studniach  przez  dotychczasowego producenta.  Prawdopodobnie  pompy tego  typu  nie  są  już
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produkowane, stąd kłopoty z ich wymianą. 
Odpowiedź  na  pytanie  pana  radnego  Weremijewicza  –  przy  budowie  kanalizacji  w  Mielniku
zastosowano system mieszany, grawitacyjny i częściowo ciśnieniowy. W ramach całej inwestycji
były  przewidziane  przyłącza  ciśnieniowe  ze  studniami  pompowymi  i  z  odpompowywaniem
ścieków. Natomiast przy projektowaniu i  budowie kanalizacji w Osłowie były założone jedynie
przyłącza  grawitacyjne.  Zakres  inwestycji  w  Osłowie  kończył  się  na  wykonaniu  studzienki  na
działce użytkownika i na tym rola gminy się kończyła. Fizyczne podłączenie domu do kanalizacji
było  po  stronie  właściciela  nieruchomości.  Natomiast  w Mielniku,  przy  pierwszej  kanalizacji,  
w ramach projektu, było fizyczne połączenie domu z kanalizacją. Dlatego w Osłowie nie było i nie
ma możliwości wyposażenia nieruchomości pana radnego w urządzenia łączące dom z istniejacą
kanalizacją.

Pan Franciszek Hruświcki – sołtys sołectwa Tokary
Pan sołtys  odniósł  się  do  sprawy funduszu sołeckiego i  wypowiedzi  Sekretarza,  że  sołtysi  nie
interesują się jego realizacją. Przedstawił swoje działania związane z zakupem rzeczy ze środków
funduszu sołeckiego. Zakupił drzwi i znalazł majstra i z tego powodu został zganiony w Urzędzie
Gminy, że zrobił to samodzielnie. W ubiegłym roku pan sołtys chodził do Urzędu Gminy, do pana
Karola, do pana Tomasza, do Wójta w sprawie ustawienia płotu i bramy. Brak było odzewu ze
strony Urzędu. W listopadzie sołtys sam znalazł wykonawcę i zostało to zrobione. W tym roku jest
fundusz na płot i siatki po bokach i trzeba byłoby to zrobić i nie ściągać na później.

Pan Michał Baranowski – dyrektor GOKSiR
Jako mieszkaniec ulicy Dębowej w Mielniku poprosił, aby na przyszłe lata inwestycyjne wziąć pod
uwagę oświetlenie ulicy Dębowej i ciąg do wieży widokowej. Bardzo ładnie zrobiona została ulica
Miodowa i  tak powinno zostać zrobione na Dębowej.  Wieża widokowa jest  jednym z bardziej
uczęszczanych  punktów  przez  turystów,  ludzie  chodzą  tam na  spacery.  Powstały  również  trzy
zabudowania przy tej ulicy, będzie budowany czwarty dom. Jest to na pewno duży wydatek, jednak
stopniowo powinniśmy zacząć planować to oświetlenie. Tereny przy ulicy Dębowej są jednymi  
z bardziej atrakcyjnych pod względem budowlanym. Oświetlenie powinno być zrobione tak, jak na
deptaku, z ozdobnymi lampami.

Pan radny Jerzy Weremjewicz zwrócił  uwagę na  brak możliwości  zawrócenia autobusu przy
wieży widokowej. Należałoby poszerzyć teren na ten cel, jest za ciasno. Taki problem zgłaszają
panu radnemu przyjeżdżający turyści.

Pan radny Kazimierz Tobota stwierdził, że przy wieży powinien być parking.

Pan Przewodniczacy Rady poinformował,  że zostanie sprawdzone na gruncie,  co da się w tej
sprawie zrobić. Może trzeba tam usunąć parę kamieni i będzie dobrze.

Pan  radny  Kamil  Zalewski zgłosił  potrzebę  wykonania  odcinka  drogi  Tokary  -Klukowicze.
Można  ten  problem  rozwiązać  takim  samym  sposobem  jak  na  drodze  Mielnik-Mętna,  robiąc
nakładki. 

Pan Sekretarz Gminy wyjaśnił, że wszystko to o czym mówi pan Zalewski i pan Terebun dotyczy
dróg powiatowych. Powiat nie ma środków na drogi we wszystkich gminach, na terenie gminy i  
w samym Mielniku mamy bardzo złe drogi. Zaproponowal panu Zalewskiemu i panu Terebunowi
udział w posiedzeniu rady w Gminie Nurzec Stacja i zabranie tam głosu w sprawie wymienionych
dróg. Podał przykłady ulic w Mielniku, które wymagają pilnych działań.
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Pan  radny  Bogusław  Harbaszewski zaproponował  wypracowanie  strategii  prac  na  drogach,
rozkładając to na lata.

Pan radny Kazimierz Tobota poinformował, że zgłosiły się do niego dwie osoby i twierdziły, że
na Muzyczne Dialogi cały teren pod usługi wydzierżawiono jednej osobie. A tereaz ten podmiot
rząda 3 tys.zł. za stanowisko. Czy jest to prawdą?

Pan Michał Baranowski – dyrektor GOKSiR poinformował, że od 2008 roku prowadzi się tzw.
sprzedaż miejsc gastronomicznych. Informacja o tym ogłaszana jest w BIP, ludzie oferują jakieś
kwoty  za  wydzierżewienie  miejsca  pod  gastronomię.  Inne  stoiska  są  bezpłatne,  każdy,  kto  się
zgłosi, ma możliwość sprzedaży swoich artykułów. Odpłatne jest tylko miejsce pod gastronomię  
i wesołe miasteczko, pozostałe są bezpłatne.
Na Dni Mielnika ogłosilismy zapytanie ofertowe na gastronomię, firma która zaoferowała najlepszą
cenę – ponad 8 tys.zł.  otrzymała wyłączność na sprzedaż gastronomii i napojów alkoholowych.
Osoba ta może wziąć sobie podwykonawcę, ma do tego prawo i  my nie wchodzimy w to.  Nie
sprzedajemy wyłączności na stoiska handlowe jednej firmie.
W tym roku nikt nie zgłosił się z ofertą gastronomiczną na Dialogi Muzyczne. W związku z tym
podjęlismy działania i firma z Białej Podlaskiej będzie sprzedawać piwo i kiełbaski, bez opłaty za
miejsce. Na Dni Mielnika było duże zainteresowanie, mieliśmy ze 4 oferty, na Dialogi nikt się nie
zgłosił.
Na Noc Kabaretową proponowano naszym firmom gastronomicznym sprzedaż za darmo, ale nikt 
z miejscowych przedsiębiorców nie okazał zainteresowania i nie wystawił stoiska.

Pani  Renata  Romaniuk –  sołtys  sołectwa  Radziwiłłówka  zapytała  o  możliwość  zmiany
przeznaczenia funduszu sołeckiego i przeniesienia środków na oświetlenie.

Pan Sekretarz i pan Gorochowicz udzielili wyjaśnień w tej sprawie. Jeśli jest to prosta sprawa
związana  z  zawieszeniem lampy  na  istniejacym słupie,  to  tak,  natomiast  jeśli  wiąże  się  to  ze
sporządzeniem projektu, to w roku bieżącym nie da się tego zrobić. W tej sytuacji trzeba zwołać
zebranie  wiejskie  i  zmienić  przeznaczenie  funduszu,  ze  wskazaniem  na  wykonanie  projektu
oświetlenia.

Pan Jarosław Selwestrowicz zwrócił się o odkrzaczenie skrzyżowania na drodze w Moszczonie
Królewskiej.

Pan Tomasz Gorochowicz odniósł się do zgłaszanych wniosków w sprawie budowy oświetlenia
ulicznego. W niektorych sytuacjach są to wnioski zasadne,  w niektórych nie. Pan Gorochowicz
poddał pod rozwagę Wysokiej Radzie z czym to się wiążę. Generuje to wysokie koszty wykonania
inwestycji  (projekt,  wykonanie)  i  przez  ileś  lat  gmina  ponosi  tego  koszty.  Obecnie  robimy  
4 projekty na rozbudowę oświetlenia w różnych miejscowosciach i co jakiś czas pojawiają się nowe
wnioski  w  sprawie  budowy  oswietlenia.  Zaproponował  aby  zastanowić  się  nad  zasadami
rozbudowy  oświetlenia,  bo  obecnie  wpędzamy  się  w  pewne  koszty  i  finansowe  konsekwenje
będziemy ponosić przez wiele lat. To nic, że maleje cena jednostkowego zużycia energii w związku
ze stosowaniem lamp ledowych, ponieważ w dużym tempie przybywa punktów poboru energii.

Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że zapewne pan Wójt przedstawi w tej sprawie program 
i plan działania.
Zapewnił, że będzie rozmawiał z Wójtami w sprawie realizacji funduszu sołeckiego, ponieważ brak
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jest właściwej komunikacji w tej sprawie. Są zarzuty, że jest niewłaściwie wykorzystywany a są to
duże pieniądze i można za nie coś w gminie zrobić. 
W  sprawie  dróg  powiatowych  chodzimy  do  Starostwa,  bardzo  dużo  zawdzięczamy  panu
Wicestaroście.  Wszystkie  inwestycje  na  drogach  powiatowych  w  gminie  są  robione  dzięki
staraniom pana Wicestarosty i uzyskaniu przez niego środków z Funduszu Dróg Samorządowych.

Pani Irena Wysocka – dyrektor GBP zapewniła, że jako radna powiatu siemiatyckiego walczy  
o drogi w gminie. Pan Wicestarosta pochodzi z naszego okregu wyborczego, więc może dlatego
przychylnym okiem patrzy na naszą gminę. Zapeniła, że powiat stara się robić bardzo dużo, aby
poprawić tę sytuację.
Pani  dyrektor  w  imieniu  młodzieży  realizujacej  projekt  podziękowała  za  obecność  radnych  
i  wójtów  na  podsumowaniu  projektu.  Młodzież  będzie  jeszcze  prezentować  się  na  Dialogach
Muzycznych.  Zaprosiła  radnych  i  wszystkich  gości  na  Koncert  Chopinowski  10  sierpnia  br.  
w Topolinie. W razie braku ładnej pogody, koncert odbędzie się w GOKSiR.

Przybyły na sesję Zastępca Wójta  pan Marcin Czerwiński przeprosił za swoją nieobecność na
sesji i nieobecność pana Wójta. Stwierdzi, że mimo tego, że jest dwoch wójtów, takie stytuacje są
nie do przewidzenia i mogą się zdarzyć.

Pan Przewodniczący Rady podziękował za zaproszenie, poinformował, że był na przedstawieniu
mlodzieży i pogratulował ciekawego występu.
Podziękował również Panu Eugeniuszowi Wysockiemu – kierownikowi Wiejskiego Domu Kultury,
Sportu i Rekreacji w Wilanowie za długoletnią pracę na tym stanowisku. Wyraził nadzieję, że w
innej perspektywie współpraca z panem Wysockim będzie kontynuowana 

Pan Eugeniusz Wysocki poinformował, że na tym stanowisku przepracował 35 lat. Stwierdził, że
żal jest ochodzić, ale rozumie sytuację i nie ma żalu. Podziękował za dotychczasową współpracę 
z Radą Gminy, zapewnił, że w razie potrzeby będzie służył radą i pomocą.

Do punktu 19.

Wobec wyczerpania porządku obrad IX sesji Rady Gminy Pan Przewodniczący podziękował
radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej obrady.

Protokołowała 

Elżbieta Szymańska

Przewodniczący Rady

       Artur Gacki


